
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Strana 1 z 3 

 

Praha 28. 1. 2025 

č. j.: UKFHS/38921/2025 

Zápis z jednání kolegia děkanky ze dne 28. 1. 2025 

Přítomni: Věra Sokolová, Dana Bittnerová, Milan Hanyš (online), Pavel Himl, Jana Jeníčková, 
Josef Kružík, Soňa Pokorná, Tereza Pospíšilová, Tomáš Procházka, Sára Říhová 

Omluvena: Veronika Čapská 

Body jednání: 
1. Reakreditace bakalářského programu a vznik pracovní skupiny; mimořádné KD; 

setkání s akademickou obcí 
2. Úprava poplatků za cizojazyčná studia a budoucnost zahraničních programů 
3. Sdílený organizační kalendář fakulty 
4. Příprava bakalářského přijímacího řízení 
5. Novela Pravidel pro přiznávání stipendií 
6. Výsledky dotazníkového šetření UK 
7. Den otevřených dveří a Gaudeamus 
8. Různé 

Děkanka V. Sokolová zahájila v 9:05 jednání kolegia. 

1. Reakreditace bakalářského programu a vznik pracovní skupiny; mimořádné KD; setkání 
s akademickou obcí 

Další mimořádné jednání kolegia děkanky se bude věnovat opět reakreditaci bakalářského 
programu a bude se konat 25. 2. 2025 od 9 do 15 hodin. Na programu bude analýza aktuálního 
stavu, návrhy konkrétních změn, harmonogram dalšího postupu a vznik pracovní skupiny. 

Na setkání s akademickou obcí, plánovaném na 3. března 2025, bude složení pracovní skupiny 
veřejně představeno. Setkání akademické obce se bude konat hybridní formou, preferovaná je 
ale jednoznačně osobní účast, a to zejména kvůli atmosféře setkání a kvalitě společné diskuse. 

2. Úprava poplatků za cizojazyčná studia a budoucnost zahraničních programů 

Bod představil proděkan pro studium J. Kružík. 



 
 

 
 

Strana 2 z 3 

 

FHS v současné době nabízí pouze 4 studijní programy: bakalářský LAH a magisterské GS a 
HISO v anglickém jazyce a DFP v německém jazyce. Před HISO a DFP stojí velké výzvy kvůli 
nízkému počtu uchazečů i studujících, a nedostatečnému personálnímu zajištění. KD 
diskutovalo a schválilo snížení poplatků za studium pro DFP na 1000 Kč, aby podpořilo 
atraktivitu programu mezi uchazeči. Děkanka V. Sokolová upozornila, že všechny kroky 
fakultních cizojazyčných programů do budoucna musí být provázeny jasnou strategií na 
zajištění udržitelnosti programů a zapojení co největšího počtu interních akademiků a 
akademiček do jejich výuky. 

3. Sdílený kalendář fakulty 

Tento bod představila členka kolegia pro digitalizaci S. Říhová. 

KD schválilo zahájení příprav pro vznik sdíleného organizačního kalendáře fakulty, který bude 
zahrnovat pouze klíčové organizační, provozní a strategické události (zasedání KD a RKD, 
zasedání fakultní a univerzitní vědecké rady, zasedání AS FHS a AS UK, setkávání vedení 
s vedoucími kateder a garanty, schůze kateder a studijních programů apod.). Tento nástroj má 
sloužit ke zlepšení organizace a přehlednosti jak pro akademickou obec, tak vedoucí týmů a 
fakulty. Kalendář bude veřejně dostupný na webu fakulty a přístupný přes fakultní intranet. 
Technické zajištění provede OIT, implementace proběhne co nejdříve na začátku LS 2025. 

4. Příprava bakalářského přijímacího řízení 

Tento bod představil proděkan pro studium J. Kružík. 

Byla projednána organizace bakalářského přijímacího řízení, zejména s důrazem na logistiku, 
personální zajištění a finanční ohodnocení zúčastněných. Diskutovalo se rozdělení práce mezi 
administrativním zajištěním, pedagogickým dozorem a opraváři přijímacích testů. Metodika 
hodnocení bude stejná jako v předchozích letech, administraci zajistí studijní oddělení, 
pedagogický dozor zajistí vedoucí kateder, opraváře zajistí garant studijního programu. 

5. Novela Pravidel pro přiznávání stipendií 

Proděkan pro studium J. Kružík představil plánovanou novelu Pravidel pro přiznávání 
stipendií, která reaguje na změny v univerzitní legislativě a na potřeby studujících. Klíčovým 
bodem je zpřesnění kritérií pro přiznávání prospěchových a sociálních stipendií tak, aby 
reflektovala jak akademické výsledky, tak socioekonomickou situaci studujících. Diskutovalo se 
také o možnostech rozšíření podpory pro zahraniční studující a studující se specifickými 
potřebami.  KD projednalo další postup finalizace návrhu, který bude následně předložen k 
projednání ve fakultním senátu. 

6. Výsledky dotazníkového šetření UK 

Proděkanka pro doktorské studium J. Jeníčková představila výsledky dotazníkového šetření 
provedeného na Univerzitě Karlově, které mapovalo spokojenost studujících s fungováním 
fakulty a studijních programů. Ze získaných dat vyplývá, že studující oceňují odborné znalosti 
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vyučujících a kvalitu výuky, avšak jako problém vnímají přehlednost a srozumitelnost studia, 
administrativní procesy, a zejména komunikaci ohledně studijních povinností a dostupnost 
studijních materiálů. KD rozhodlo, že na základě této zpětné vazby budou identifikovány 
klíčové oblasti pro zlepšení. 

7. Den otevřených dveří a Gaudeamus 

KD projednalo přípravy na Den otevřených dveří a účast fakulty na veletrhu Gaudeamus, 
zejména zajištění dostatečného množství propagačních materiálů a prezentací jednotlivých 
studijních programů, online propagace na webu a sociálních sítích, a možnost zapojení 
současných studujících do informační kampaně, aby informace oslovily co nejširší spektrum 
zájemců a zájemkyň o studium. 

8. Různé 

KD se po diskusi shodlo, že vzhledem k mimořádnému celodennímu KD na konci února se 
výjezdní zasedání KD bude konat až v květnu. Konkrétní termín bude určen co nejdříve. 

Děkanka V. Sokolová poděkovala všem za účast a v 11:30 ukončila jednání kolegia. 

 Zapsala: Soňa Pokorná 
Za správnost: Věra Sokolová 
 
 
 
 


